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ROMI ODLUČUJU O 
MESNOJ ZAJEDNICI

SLOBODNA ZONA APATIN 
SVETLA BUDUĆNOST OPŠTINE

NOVOGODIŠNJI INTERVJU SA 
PREDSEDNIKOM OPŠTINE

PO PRVI PUT APATIN 
DOBIJA KLIZALIŠTE

NOVI PRAVILNIK
O KATEGORIZACIJI SPORTA

• Svakog radnog dana na kanalu 26 (Sat Trakt) 
• 025info vesti od 18h  19h  21h  22h. 
• Vikendom u istim terminima 025info magazin
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STRAH JE PAKAO

Sviđa mi se izjava našeg poznatog filmskog radnika, 
režisera i kolumniste, u kojoj kaže, pored ostalog: “ Ja 
imam 70 godina i više nije vreme za strah. Celog života 
sam se trudio kako to da su matori ljudi uglavnom kukav-
ice koje se plaše svega i svačega, kako to da im logika ne 
nalaže “junaštvo”? Šta ima da izgube? Ništa. Još par godi-
na života. Zašto ne bi to proživeli časno?… Nekada sam se 
plašio . Ne mogu sebi to više da dozvolim. Živeti u strahu 
je vrsta pakla i to nije život”- rekao je angažovani umetnik.
Naš režiser je u vezi straha opisivao mračne devedesete, 
misleći, na likvidacije političkih protivnika.
Ja nešto mislim u svojoj 63 godini i 2016. da je nešto od 
straha sada u svima nama. Ne zbog likvidacija, već zbog 
straha od gubljenja posla, straha od nemaštine, straha 
od zlih ljudi i njihovih akcija. Ni mladi nisu imuni na strah. 
Strah ih od besperspektivnog života u turbulentnoj zemlji 
po svim pitanjima. Posebno po pitanju posla.
Odlaze u inostranstvo. Većina se nikada vratiti neće. Ko-
liko li ih je na brodovima, kuvaju i konobarišu. Žene, opet, 
u srednjim godinama, odlaze da čuvaju bake i deke, 
najčešće u Nemačkoj.
U svetlu svega, zaista je sramotno, da se mi matori nešto 
plašimo. Što reče režiser, živimo još nekoliko godina bez 
straha, jer nemamo šta naročito izgubiti, osim sećana na 
najlepše godine života koje su prošle.

ROMI IMAJU PRAVO

Ima pravo oko 3.500 Roma iz našeg naselja da imaju svo-
ju Mesnu zajednici. Imaju oni danas školovanih ljudi koje 
mogu angažovati da zajedno odlučuju o svojim uslovima 
života. Po meni, Romi bi imali pravo i na svog lekara koji bi 
radio u ambulanti koja odavno tamo postoji. U toj ambu-
lanti radila je nekoliko godina moja drugarica- lekarka kao 
i sestra. Ne znam zašto je to ukinuto.
Čujem ipak da će se ta praksa ubuduće ponovo nastaviti. 

Čujem takođe da će Romi imati i socijalnog radnika koji će 
obilaziti teren i tačno znati šta je kojoj porodici potrebno.
Mislim da bi sve to moglo značajno da podigne njihov 
zdrastveno-socijalni standard ali i da uvede pravdu, koliko 
je to moguće.

EH, MRAČNE GODINE

Pre neki dan reče mi komšija tek kad nestane struje na dva 
sata, vidimo šta nam struja znači. A onda se podsetimo 
mračnih vremena inflacije kada struje nije bilo po 12 i više 
sati. Setismo se da se red za mleko protezao od tadašnje 
mlekare gde je sad banka “Inteza” pa sve do Vojvodine. 
Setimo se da se za penziju jedva moglo kupiti 100 grama 
kafe. Benzin se valjao ilegalno.
Iz svega su tada profitirali ovi naši današnji tajkuni. Bogatili 
se od inflacije i od nepotrebno vođenog rata.
Tako je to bilo na ovom našem delu Balkana. Bilo ne po-
novilo se. Ali kako sada stvari stoje neće biti inflacije, bar 
ne one drastične, za ratove još ne znamo, ako nam je to 
za utehu.
Sa setom i čudom sećamo se ipak deda Avrama koji je 
smislio novi dinar, i spasao bar trenutno, da ne skapamo 
od nemaštine.

ČUDESNI APATINSKI MEDIJI

Dala bih “ruku u vatru” kada bi mi neko našao apatin-
sku praksu po pitanju medija. Naime, jedino u ovoj našoj 
varošici, mediji objavljuju tekstove koje niko ne potpisuje. 
Sve, tobož, neki anonimni autori. Sve se zna a ništa se 
ne zna. Ipak, ima neke logike u tim anonimni pisanjima. 
“Anonimuse-spisatelje” niko ne proziva niti tuži. I tako dol-
azimo do paradoksalne stvarnosti da svi mogu sve, osim 
autora koji ne kriju svoje ime i prezime. Nastavak na ovu 
temu u sledećoj kolumni.

IZ MOG UGLA: 
STRAH JE PAKAO, ROMI IMAJU PRAVO
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Autor: Jelena Kosanović

Kraj 2016. godine bio je povod da sa predsednikom opštine Apa-
tin Radivojem Sekulićem porazgovaramo o onome što je real-
izovano od planiranog i kakvi su planovi za dalje. Prema njegov-
im rečima, sadašnja lokalna vlast dala je svoj maksimum. 

-Očekivanja su bila jedno, ali nas je sačekalo nešto sasvim 
drugo. Najveći problem predstavlja budžet opštine Apatin, jer je 
Opština Apatin prezadužena. Osnovna stvar ove godine bila je 
da preživimo i da ne ulazimo u nova zaduženja - rekao je Sekulić 
za početak našeg razgovora.

Pitali smo ga šta je drugačije u odnosu na njihove prethodnike?

-Prvo, drugačija je struktura ljudi. I više sam nego ponosan na 
činjenicu da smo uspeli da napravimo dobitnu kombinaciju 
spojem mladosti i iskustva. Ja sam praktično jedan od najstarijih 
u opštini. Naše obećanje, koje smo ispunili, bilo je da nećemo 
zapošljavati penzionere, već da priliku treba pružiti mladim ljudi-
ma, a koji su u prethodnom periodu uveliko napuštali svoj grad. 
Mladost, entuzijazam i ambicija koje pokazuju moji mladi sarad-
nici od velike su koristi za sve nas -  istakao je Sekulić.

Na pitanje o prioritetima, predsednik opštine nam je rekao da 
se zajedno sa svojim timom prvenstveno posvetio završavanju 
i predavanju idejnog rešenja za luku. Očekivanja su da će već u 
januaru 2017. godine Skupština Republike Srbije odlučiti da se 
opština Apatin proglasi za lučko područje.

-Kad započne izgradnja luke, već tad ćemo imati veliki broj rad-
nika koji će je graditi. Pansioni će biti puni, restorani, kafi ći, trošiće 
se u prodavnicama, a da ne pričam o tome kad krenu investicije. 
U prethodnih 12 godina zaposleno je jako malo ljudi. Stopa ne-
zaposlenosti u apatinskoj opštini iznosi preko 40 %. Nama je sad 
imperativ da dovedemo investitore i uposlimo ljude. Nije nam 
cilj da zaposlimo 2.000 ljudi da rade za minimalac. Pregovara-
mo sa ozbiljnim investitorima. Jedan od njih, a sa kojim prego-
varamo, dolazi u februaru mesecu. Ne bih mnogo da otkrivam, 
ali mogu reći da taj investitor već ima jednu fi rmu u Aleksincu, 
a najmanja plata u njoj je 36.000 dinara. Svesni smo i kategorije 
nezaposlenih ljudi. Najviše je onih sa srednjom stručnom spre-
mom, a koji bi mogli, uz obuke i doškolovavanja da budu sprem-
ni za poslove koji će se tražiti - istakao je Sekulić.

Želja sadašnje lokalne vlasti je da svi građani apatinske 
opštine, bilo da žive u selu ili gradu, imaju isti status. Da i sela 
imaju kanalizaciju, da im se odvozi smeće, kosi trava i slično. 

Sekulić ističe kako je posle dugog niza godina uveden direk-
tan prenos Skupštine i kako su na to veoma ponosni. Želja im 
je, kako kažu, bila da sve bude transparentno, da svaki građanin 
opštine Apatin zna ko je šta rekao na sednici SO, kakve se odluke 
donose, o čemu i na koji način se raspravljaju.

Pitali smo predsednika opštine šta bi izdvojio od svega što je do 
sad urađeno?

- Puno smo stvari uradili, ali očekuje nas još mnogo posla. Prvo, 
uštedeli smo dosta, za razliku od naših prethodnika, rešili smo 

Novogodišnji intervju sa predsednikom opštine Apatin

Na dobrom putu do novih radnih mesta

se velikih obaveza već ove godine, reorganizovali smo Direk-
ciju za izgradnju i time sačuvali radna mesta višku zaposlenih u 
tom preduzeću, u trenutku kada je većina opština prosto ugasila 
svoje Direkcije. Za svega nekoliko meseci bilo nam je pet mini-
stara, veliki broj državnih i pokrajinskih sekretara, kao i njihovih 
pomoćnika, imamo izuzetnu saradnju kako sa pokrajinskim, 
tako i sa republičkim institucijama. Evo sad smo u roku od ne-
delju dana dobili 1.500.000 dinara iz pokrajinskih sekretarijata 
za različite projekte, sređivanje puteva, sportske rekvizite u 
školama i slično. Dali smo šansu Romima, kao ravnopravnim 
građanima, da sami odlučuju o svojoj budućnosti, napravili 
smo novi pravilnik o kategorizaciji sporta, dobićemo lift u Domu 
zdravlja, krećemo u izgradnju jaslica i još mnogo toga - rekao 
je Sekulić.

O planovima za iduću godinu, predsednik opštine Apatin istakao 
je značaj odgovornosti opštine prema svojim građanima. Rekao 
je kako imaju puno planova, ali i kako će se truditi sve da ih re-
alizuju: 

- Iduće godine moramo da imamo nekoliko gradilišta u gradu. 
Otvaranjem tih gradilišta na dobrom smo putu do novih radnih 
mesta. Iskreno verujem da će tako i biti.

Za kraj našeg razgovora Radivoj Sekulić  uputio je poruku 
gađanima opštine Apatin:

-Ovih dana krenule su slave, bliže se božićni i novogodišnji 
praznici. Pored puno posla i problema sa kojima se svakodnev-
no susrećemo, treba naći vremena i za odmor, posvetiti se po-
rodici, prijateljima, kumovima. Ovi su dani idealna prilika za to. 
Poželeo bih svim našim sugrađanima lepe novogodišnje i 
božićne praznike, kako onima rimokatoličke, tako i građanima 
pravoslavne veroispovesti. Iako je hladno, to nije razlog da ne 
izađemo napolje. Uskoro će biti postavljeno klizalište, biće orga-
nizovan doček Nove godine na Trgu Nikole Tesle. Pozivam sve da 
dođu, da se lepo provedemo i da vrlo brzo budemo spremni za 
nove radne pobede. 

22.12.2016.
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APATIN KONAČNO
 DOBIJA JASLICE

Autor: Jelena Kosanović   

Godinama unazad govorilo se o izgradnji jaslica u Apatinu. 
Nažalost, ideja je uvek ostajala samo na priči. 

Na poslednjoj, 12 sednici Opštinskog veća opštine Apa-
tin, u okviru predloga odluke o budžetu za 2017. godinu, 
donesena je odluka o izdvajanju sredstava za izgradnju 
jaslica. 

-Naše predizborno obećanje bilo je da će jaslice biti 
izgrađene za vreme našeg mandata. Novim budžetom 
za 2017. godinu predviđeno je 9.500.000 dinara za te 
namene. Od toga, 500.000 dinara za inoviranje projekta 
jaslica, a koji već postoji iz osamdesetih godina, istakla je 
Dubravka Korać, zamenica predsednika opštine Apatin.

Koraćeva je dodala da je predviđeno da jaslice budu 
izgrađene u Bloku 112, pored objekta sadašnjeg vrtića, na 
površini od 500 metara kvadratnih i da sadrže 4 jaslene 
sobe. Kuhinja će biti odvojena od redovne kuhinje vrtića, 
tako da će ceo prostor biti opremljen po standardima 
i normativima koji se primenjuju u svim registrovanim 
predškolskim ustanovama, a koji su doneseni na osnovu 
člana zakona o predškolskom vaspitanju i obrazovanju.

-9.500.000 dinara svakako nije dovoljno da se završe jaslice 
u obimu u kom su planirane. Međutim, to je dovoljno da se 
počne i da se opština Apatin pojavi na konkursima za su-
finansiranje projekta izgradnje jaslica, kako kod pokrajin-
skih institucija, tako i kod institucija na republičkom nivou. 
U slučaju da i ne budu obezbeđena sredstva sa strane, mi 
ćemo naći načina da završimo jaslice, da li nekim novim 
rebalansom ili narednim budžetom, to ćemo još videti. 
Smatram da je veoma važno da krenemo u gradnju jaslica, 
pa ćemo, nadam se, u skorijoj budućnosti i da ih završimo, 
zaključila je Koraćeva za kraj našeg razgovora.

U Plavoj sali Skupštine opštine Apatin održan je ok-
rugli sto sa ciljem unapređivanja lokalnih mehanizama 
podrške deci iz uskraćenih grupa u lokalnoj zajednici. 
Okruglom stolu prisustvovali su učenici i zaposleni iz svih 
osnovnih i srednjih škola u opštini, a pored njih i pred-
stavnici udruženja, medija i javnih institucija. 

Inicijator okruglog stola bio je Centar za kulturu i ob-
razovanje Sonta, a ova aktivost realizovana je u okviru 
projekta „Parlament za sve“ koji se realizuje uz podršku 
Mreže prijatelja inkluzivnog obrazovanja.

Okrugli sto nosio je naziv ,,Škola pripada svima’’, a njime 
je predsedavala  Bojana Nešović, omladinska radnica 
iz Sombora. Ciljevi ovog događaja bili su unapređivanje 
lokalnih mehanizama podrške deci iz uskraćenih grupa, 
povećavanje broja učenika iz osetljivih grupa u učeničkim 
parlamentima i drugim vidovima vannastavnih aktivnosti 
u školama i lokalnoj zajednici, kao i promovisanje vred-
nosti društvene i obrazovne inkluzije i unapređivanje 
sprovođenja inkluzivne politike u praksi. 

22.12.2016.

PODRŠKA DECI 
IZ USKRAĆENIH GRUPA
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Autor: Rajko Bošković

Referendum o formiranju Mesne zajednice u Romskom naselju u 
Apatinu biće održan od petka 23. do utorka 27. decembra, u periodu 
od 8 do 20 sati. Pravo glasa na referendumu ima preko 1400 žitelja 
ovog naselja a glasanje će biti obavljeno na jednom biračkom mestu.

Na sednici skupštine opštine Apatin održanoj krajem novembra 
pred odbornicima se našao i Predlog Odluke o raspisivanju refer-
enduma u Romskom naselju na teritoriji opštine Apatin. Diskusija 
o ovoj tački trajala je dugo. Opozocija, tačnije odbornička grupa 
Socijalističke partije Srbije bila je protiv, dok je vladajuća većina 
okupljena oko Srpske napredne stranke iznela stav da “Romi u na-
rednim godinama treba da odlučuju sami o sebi”.

Dubravka Korać, zamenica predsednika opštine Apatin prenela je 
stav lokalne samouprave prema kojem je stanovnicima Romskog 
naselja omogućeno da samostalno odlučuju o svojoj budućnosti, 
za šta nije bilo sluha u prethodnom periodu.

“Na ovaj način dajemo pravo tim ljudima da odluče šta žele. 
Možda bi Romi hteli da imaju svoju školu, ambulantu sa izabra-
nim lekarom, kanalizaciju, itd. Davanje prava građanima koji žive 
na jednoj teritoriji grada da sami odlučuju o svojim potrebama 
i prioritetima direktno će uticati na poboljšanje uslova njihovog 
života.” - istakla je Koraćeva.

Na opasku opozicije da “nam nije potrebna Mesna zajednica u 
Romskom naselju”, zamenica predsednika opštine je rekla da je se 
u tome ogleda razlika između prethodne i sadašnje vlasti.

“Ovde nije reč o tome šta je meni potrebno ili šta je vama potreb-
no. Meni možda nije potrebna Mesna zajednica Romsko naselje, 
ali sam uverena da je itekako potrebna ljudima koji tamo žive.” 
- replicirala je Dubravka Korać, bivšem zameniku predsednika 
opštine iz redova SPS-a Miodragu Bakiću.

U danima nakon toga oglasili su se i ostali politički akteri u našoj opštini. 
U našu redakciju stigla su saopštenja opštinskih odbora političkih 
stranaka u Apatinu u kojima se ističe podrška i pozivaju građani da 
izađu na referendum i podrže formiranje Mesne zajednice.

Između ostalog OO SDPS poručuje da bi “veće učešće Roma u 
društvenom i političkom životu šire društvene zajednice do-
prinelo podizanju kvaliteta života u samom Romskom naselju ali 
i ukazalo na probleme i potrebe žitelja ovog naselja koje lokalna 
samouprava možda uvek ne prepoznaje na najadekvatniji način”. 
Apatinski radikali pozivaju građane Romskog naselja da izađu na 
referendum i podrže formiranje Mesne zajednice “kako bi na što 
bolji način zadovoljili opšte, zajedničke i svakodnevne potrebe i 
što efikasnije rešavali probleme sa kojima se susreću”.

ROMI ODLUČUJU O MESNOJ ZAJEDNICI

KOMISIJA POTVRDILA DA JE SVE SPREMNO ZA REFERENDUM

22.12.2016.

Opština je formirala Komisiju za sprovođenje referendum na čijem 
čelu je pomoćnik predsednika opštine Apatin Jevto Milojević. 
U izjavi za 025info Milojević je istakao da su usvojene sve neo-
phodne odluke koje se moraju doneti pre samog izjašnjavanja 
građana. Prema njegovim rečima, odluka Skupštine opštine Apa-
tin o sprovođenju referenduma od 23. do 27. decembra, u vreme 
katoličkog Božića, je ispravna, jer će većina građana u tom periodu 
biti u prilici da glasa i donese ovako važnu odluku. 
Romsko naselje ima nešto više od 3.000 stanovnika, a biračko telo 
je preko 1.400. Naselje je veća mesna zajednica nego što je Svilo-
jevo i nešto manja od Prigrevice i Sonte. Govoreći o veličini ovog 
naselja, Milojević je dodao da stanovnici, kojih ima preko 3.000, 
najbolje znaju šta im je potrebno kako bi svoju sredinu učinili bol-
jom za život.

Adam Petrović, penzioner 

Zalažem se za Mesnu zajednicu u Romskom naselju već neko-
liko godina unazad. Ovo je istorijski trenutak. Mi znamo šta time 
dobijamo. Apelujem na sve građane Romskog naselja da izađu na 
referendum i glasaju “za”. 

Franja Nikolić, preduzetnik 

Želeo bih da pozovem sve građane da izađu i podrže formiranje 
Mesne zajednice. Trebalo je ovo da se desi mnogo ranije ali nikad 
nije kasno. Loše ljudi žive, ovo je nešto što će da promeni kvalitet 
života, jer ćemo sami da odlučujemo šta nam treba. 

Stevan Ignjac, radnik 

Mesna zajednica je budućnost Romskog naselja. Ako mogu da 
imaju sela u opštini red je da imamo i mi jer u naselju živi mnogo 
ljudi. To će nam doneti prosperitet. 

Adam Balog, penzioner 

Da je sreće da smo pre 20 godina dobili šansu za Mesnu zajed-
nicu. Svi smo sigurni da će nam biti bolje, sami ćemo odlučiti o 
našoj sudbini i nećemo zavisiti od raznih obećanja kojih smo se 
naslušali u poslednjih mnogo godina.

Romi o referendumu:



 - “To su naši dugogodišnji prijatelji s kojima imamo takođe 
višegodišnju saradnju, a oni su i gradili ovaj kružni tok. Projekat 
je već u startu ukazivao na uske prolaze, i praksa je pokazala 
potrebu za proširenjem i ojačavanjem ivice puta”. - kaže direk-
tor JP za upravljanje putevima, planiranje i urbanizam, Milan 
Pavković. Po njegovim rečima investicija je vredna oko 2,5 mil-
iona dinara, i u okviru ovog posla pomereni su stubovi javne ras-
vete što omogućava veću bezbednost u saobraćaju. Proširenje 
je urađeno kockama od prirodnog kamena što je samo pres-
likan primer sličnih radova u celoj Evropi. -”Ovaj način proširenja 
kockama je daleko najbezbedniji”. - ističe Pavković dodajući da 
su tokom proteklog perioda Putevi Srbije - centar Novi Sad u 
sklopu saradnje, Apatinu dostavili 600 kubika grebanog asfalta 
koji su iskorišćeni za saniranje nekategorisanih puteva, poseb-
no u vikend naseljima, kao i za proširenje i ojačanje bankina. 
Pavković napominje da uprkos saobraćajnim znacima skoro niko 
u ovu raskrsnicu ne ulazi brzinom manjom od 50 kilometara na 
sat, pa će i ova najnovija investicija doprineti većoj sigurnosti 
saobraćaja. 

- “Ovaj kružni tok se pokazao kao izuzetno dobro rešenje jer od 
kad je ova saobraćajnica stavljena u funkciju, na ovom prostoru 
nije bilo saobraćajnih udesa”. – rekao je Milan Pavković.
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Još jedna uspela akcija članova OOSNS
ZA LEPŠI GRAD I VIŠE OPTIMIZMA

Autor: Miodrag Baćanov

Članovi opštinskog odbora SNS su održali još jednu u nizu akcija 
uredjenja grada, a lep nedeljni decembarski dan je omogućio da 
se urade sve planirane aktivnosti. Radilo se na nekoliko lokacija u 
gradu i fokus aktivnosti je bio usmeren ka prikupljanju lišća koje 
je u saradnji sa radnicima JKP „Naš Dom“ odmah i odvoženo. 
Grupa koja je radila u gradskom parku je imala i najviše posla ali 
uz pomoć gradjana koji su se samoinicijativno uključili u akciju 
taj posao je uspešno uradjen.

- Ljudi su se rado odazvali pozivu za ovu akciju, i zadovoljsto je 
još veće jer se akcija održava van svih predizbornih aktivnosti, 
pa na ovaj način sprovodimo u delu ono što smo sugradjanima 
iobećali pre izbora. Pokušavamo da ulepšamo grad,unesemo 
vedrinu i optimizam, kaže Jefto Milojević, pomoćnik predsed-
nika opštine za investicije. Govoreći o narednoj godini Milojević 
je izrazio svoje uverenje da u 2017. Se više neće pokušavati, već 
ostvariti sve što je obećano gradjanima.Pored prikupljanja lišća, 
manje grupe su radile i na skidanju plakata pa je centar grada 
vrlo brzo dobio lepši i svežiji izgled. Uz ovu akciju još jedna ak-
tivnost je postigla pun pogodak. Kod štanda postavljenog u 
centru direktori javnih ustanova su u razgovoru sa gradjanima 
pružali sve potrebne informacije o radu svojih ustanova.

-  Ova akcija je postigla pun pogodak jer je i na ovaj način poka-
zano da ne moramo uvek da čekamo da nam neko drugi nešto 
uradi. Budžet je dosta tanak pa su i ovakve akcije primer kako 
možemo sami da ulepšamo grad pred predstojeće praznike. 
Ljudi koji su izašli na ovu akciju su pružili simboličnu pomoć ko-
munalnom preduzeću Naš Dom“ a sve je to u cilju da se gosti 
koji dodju u naš gradić osećaju što prijatnije, rekao je predsed-
nik opštine Radivoj Sekulić koji je sa svojim saradnicima i sam 
uzeo učešće u akciji.

Pre prvih hladnijih dana, na kružnom toku kod Banje 
Junaković je završena rekonstrukcija kolovoza i tom prilikom 
je kolovoz proširen što omogućuje bezbedniji prolaz kroz ovu 
saobraćajnicu, posebno teškim teretnim vozilima. Rekonstruciju 
je Javno preduzeće za upravljanje putevima, planiranje i urban-
izam kao investitor realizovalo sa Putevima Srbije - radna jedi-
nica Novi Sad.

22.12.2016.

Veća bezbednost 
saobraćaja kod Banje “Junaković”

PROŠIREN KRUŽNI TOK

Uvek aktuelna borba protiv ambrozije
PROBLEM NEOBRADJENIH POVRŠINA

U Apatinu već godinama postoji kontinuirana akcija borbe protiv 
ambrozije, a konstantni rad na terenu pokazuje i vidljive rezultate. 
Po rečima Nikole Marčete rukovodioca odelenja za inspekcijske 
poslove, tokom 2016. je u potpunosti realizovan zacrtan program 
borbe protiv ove korovske biljke putem mehaničkog i hemijskog 
tretmana, a kompletan rad na terenu je završen krajem sep-
tembra.- Tokom godine smo obradili 40 hektara mehaničkim, 
i 10 hektara hemijskim tretmanom. Problem predstavljaju pol-
joprivredne površine u privatnom vlasništvu koje se ne obrad-
juju. Mi smo tokom ovogodišnjeg planiranog programa posebnu 
pažnju posvetili napuštenim staračkim domaćinstvima  jer takve 
površine predstavljaju idealno mesto za razvoj ove biljke, ističe 
Marčeta. Kraj jedne kalendarske godine već nameće izradu pla-
nova za nastupajuće dane. Ambrozija nikad ne miruje, i u lokal-
noj samoupravi su toga svesni. – Naredne godine uspešno protiv 
ambroziju možemo da se borimo samo uz saradnju sa gradjani-
ma, vlasnicima poljoprivrednih zamljišta. Planiramo da obidjemo 
sve takve površine i ukažemo vlasnicima  na obavezu uredjivanja 
zemljišta u smislu redovnog košenja, a time i sprečavanja razvoja 
ambrozije, rekao je Nikola Marčeta. Novosadska “Ciklonizacija” je 
prethodnih meseci snimila više od 10.000 hektara u opštinama 
Titel, Apatin i Sombor i napravila precizne mape površina gde 
ima ambrozije. Reč je o daljinskoj detekciji koja se izvodi različitim 
vrstama kamera, specijalizovanim filterima i drugom opremom 
iz helikoptera i dronova. I ovi podaci će biti od velikog značaja u 
akciji uništavanja ambrozije u apatinskoj opštini.



pažnje na času. Samim tim želimo da njihovi časovi budu 
kvalitetniji i da bolje iskoriste svaki minut proveden u 
školi”. - istakla je Orabovićeva.

Pametna tabla je prenosivog tipa, može da posluži u svim 
učionicama, aktivna je i na zidnim površinama, a moći će i 
da se koristi za vannastavne aktivnosti. Direktorica Ostojić 
je najavila obuku za nastavnike za korišćenje pametne 
table, a od prvog januara škola će dobiti i softver za inter-
aktivne table koji je jedan od najsavremenijih u svetu.

Autor: Sofija Pualić Špero

Prigrevčanka Maja Pavlica predsednica ekologa 
Udruženje novinara “Eko vest”, čiji je predsednik 
Prigrevčanka Maja Pavlica, novinarka u Novom Sadu,  u 
saradnji s ekološkim magazinom EKOlist, u Pokrajins-
kom zavodu za zaštitu prirode u Novom Sadu dodelili su 
priznanja. 

Ove godine titulu najekonovinara ponela je Dragana 
Ratković, urednica i voditeljka emisije o ekologiji “Pod 
staklenim zvonom”, RTV – Radio Novi Sad . Priznanje za 
građansku hrabrost i doslednost u zaštiti životne sredine 
dodeljeno je Ratku Đurđevcu, predsedniku Ekološkog 
pokretaVrbasa, a za građansku posvećenost i dosled-
nost u zaštiti životne sredine priznanje je dodeljeno Vieri 
Turčan iz Gložana.

Udruženju ekoloških novinara i listu EKO vest od osniv-
anja, pre 10 godina je aktivna Sofija Pualić-Špero, a odne-
davno je član i Miodrag Baćanov. Njih dvoje su nedavno 
radili projekat i tekst „Kuda ide ekološki dinar u Apatinu“ 
koji je izašao u „Eko listu“ broj 35 iz novembra ove godine.
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Autor: Miodrag Baćanov

Društvo pčelara „Dunav“ Apatin je u Banji Junaković 
održalo tradicionalnu godišnju skupštinu. Pored apatin-
skih pčelara, i predstavnika svih pčelarskih organizaci-
ja zapadnobačkog okruga, ovom godišnjem skupu su 
prisustvovali brojni gosti sa kojima ova pčelarska orga-
nizacija ima plodnu saradnju, medju kojima Miodrag 
Perović, direktor Šumske uprave „Apatin“ i Radmila Savčić 
iz galerije „Meander“. Podnoseći izveštaj o radu u protekloj 
godini predsednik DP „Dunav“ Rade Stevanović je rekao 
da će 2016. godina biti upamćena kao teška i nepred-
vidljiva za pčelare, i da je  podbacila paša uljane repice 
na području Apatina. Stevanović je u svom izveštaju na-
glasio da su tokom  2016. godine primljena 22 nova člana 
pa društvo sada broji 148 članova uz tri počasna. - U stal-
nim godišnjim aktivnostima prikupljan je med od članova, 
koji smo uručili brojnim organizacijama medju kojima su 
Crveni krst Apatin, PU „Pčelica“, Ustanova za decu i om-
ladinu sa smetnjama u razvoju, a prikupljeni med će mo 
i dalje deliti deci, rekao je Rade Stevanović. U podnetom 
izveštaju je rečeno da su članovi ovog društva bili prisutni 
na brojnim manifestacijama u opštini, a u saradnji sa Rad-
milom Savčić  iz Galeriije „Meander“ je u Banji Junaković  
postavljena izložba fotografija iz aktivnosti apatinskih 
pčelara. Na ovoj skupštini su podneti izveštaji o radu u go-
dini na izmaku i uvojeni planovi rada za naredni period. 
Najzaslužnijim članovima su uručena priznanja, a izabrani 
su i predstavnici društva za skupštine pčelarskih saveza 
Vojvodine i Srbije. Nakon godišnje skupštine zanimljivo 
predavanje o pčelarstvu je održao Slobodan Dolašević, 
član pčelarske grupe „Golden B“ iz Beograda.

Autor: Rajko Bošković

Udruženje za mlade Prigrevica obezbedilo je interaktivnu 
tablu i doniralo je Osnovnoj školi Mladost Prigrevica. Tim 
povodom u OŠ Mladost održana je konferencija na ko-
joj su govorile Evica Ostojić, vd direktora Osnovne škole 
Mladost Prigrevica i Sanja Orabović, zamenik predsed-
nika Udruženja za mlade Prigrevica.

U ime učenika i nastavnika škole, vd direktora OŠ Mladost 
Evica Ostojić zahvalila se članovima Udruženja za mlade 
Prigrevica na tome što su se setili svoje škole, pa je na neki 
način ovaj poklon još draži, jer predstavlja dar nekih ranijih 
generacija koje su pohađale prigrevačku školu.

Sanja Orabović, je ispred Udruženja za mlade Prigrevica 
poručila da joj je drago što je ovo odruženje pomoglo 
unapređenju tehnologije u školi.

“Imali smo u vidu činjenicu da interaktivna tabla pomaže 
učenicima u motivaciji i njihovom boljem održavanju 

22.12.2016.

DRUŠTVO PČELARA „APATIN“
Održana godišnja skupština

PRIGREVAČKOJ OŠ MLADOST
 DONIRANA INTERAKTIVNA TABLA

AKTUELNOSTI

PRIGREVČANKA MAJA PAVLICA 
PREDSEDNICA EKOLOGA 



Autor: Jelena Kosanović

VD direktora Slobodne zone Apatin, Maja Kuridža, i pomoćnik 
predsednika opštine Apatin za investicije, Jevto Milojević, po-
setili su jednu od najboljih Slobodnih zona u Srbiji, Pirot.
Dr Dragan Kostić, direktor Slobodne zone Pirot, zajedno sa svo-
jim saradnicima, ugostili su predstavnike apatinske opštine i up-
oznali ih sa svim benefitima koje pruža Slobodna zona Pirot. 
Pirotska zona radi po uzoru na kineske Slobodne zone i jedna 
je od najboljih Slobodnih zona u Evropi. Iz nje u proseku dnevno 
izađe oko 40 šlepera sa robom. Kompanije koje posluju u Pirotu 
samo u prošloj godini ostvarile su promet od skoro pola milijarde 
evra. Važno je istaći da u Slobodnoj zoni Pirot rаdi 9 prоizvоdnih 
i prеkо 100 trgоvinskih firmi kоје zаpоšlјаvајu skоrо 5.000 
rаdnikа.

Radni sastanak predstavnika apatinske opštine i njihovih 
domaćina iz Pirota prvenstveno se odnosio na buduću strate-
giju razvoja Slobodne zone Apatin.
Maja Kuridža je, osim radnog sastanka u Pirotu, razmenila iskust-
va o ključnim pogodnostima i sa Slobodnom zonom Subotica, 
a u kojoj je uposleno oko 3.200 radnika. Za 025info je rekla 
kako Slobodna zona Apatin uveliko radi na tome da se obez-
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SLOBODNA ZONA APATIN 
- SVETLA BUDUĆNOST OPŠTINE

bede najkonkurentniji uslovi čime bi se privukao što veći broj 
investitora. Dodala je da očekuju podršku iz republike i da se, 
prikupljajući iskustva najboljih Slobodnih zona u Srbiji, sprema-
ju za proglašenje lučkog područja, a što će u skoroj budućnosti 
značiti nova radna mesta i prosperitet opštine Apatin.

Autor: Jelena Kosanović

Zima kalendarski samo što nije stigla. Ono što će svakako raz-
veseliti mnoge naše sugrađane, a naročito najmlađe, jeste 
klizalište koje će biti postavljeno na Trgu Nikole Tesle krajem 
decembra meseca. 
Klizalište će biti površine 230 metara kvadratnih, stajaće na 
Trgu oko dva meseca, a cena iznajmljivanja klizaljki biće, kako 
saznajemo, simbolična, najverovatnije oko 100 dinara, izjavila 
je Dubravka Korać, zamenica predsednika opštine Apatin. 
Pored zabavnih sadržaja, u planu je da budu organizovani i 
časovi klizanja za učenike osnovnih i srednjih škola. 

22.12.2016.

PO PRVI PUT U ISTORIJI GRADA, U 
APATINU ĆE OVE ZIME BITI 
POSTAVLJENO KLIZALIŠTE
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Autor: Rajko Bošković

Pokrajinski sekretar za sport i omladinu Vladimir Batez 
posetio je Apatin. Batez je održao radni sastanak sa 
predsednikom opštine Radivojem Sekulićem, i njegovim 
saradnicima, Dubravkom Korać, zamenicom predsednika 
opštine, Jevtom Milojevićem, pomoćnikom predsednika 
opštine zaduženim za investicije i Slobodanom Bačićem, 
generalnim sekretarom Sportskog saveza opštine Apatin.

Proslavljeni odbojkaški as, koji trenutno obavlja funkciju 
sekretara za sport i omladinu u pokrajinskoj Vladi, istakao 
je da ima prostora za saradnju u narednom periodu te da 
je zadovoljan onim što je čuo od predsednika opštine Ap-
atin i njegovih saradnika.

Vladimir Batez za 025info: 
MNOGO PROSTORA ZA SARADNJU POKRAJINE I OPŠTINE APATIN

“Razmenili smo mišljenja oko aktuelne situacije, a moji sa-
govornici su me upoznali sa načinom na koji funkcionišu 
Sportski savez i Kancelarija za mlade u Apatinu. U na-
rednom periodu ćemo sigurno unaprediti odnose i ljudi 
u Apatinu mogu da računaju na pomoć pokrajine. Želja 
nam je da se sport u Vojvodini ravnomerno razvija, a ne 
da sredstva odlaze u samo nekoliko gradova, kako je to 
ranije bio slučaj.” - saopštio je Batez.

Predsednik opštine Apatin, Radivoj Sekulić rekao je da 
je veoma zadovoljan posetom pokrajinskog sekretara 
za sport i omladinu što je kako kaže “još jedan dokaz da 
pokrajinska Vlada brine i o manjim opštinama i sredinama”.

“Lakše je kada znate da ćete imati podršku u rešavanju 
svih problema i da ćete i moći računati na pomoć u ono-
likoj meri kolike su ingerencije pokrajinskog sekretarijata 
na čilem čelu je gospodin Batez.” - istakao je Sekulić.

Batez je nakon sastanka, zajedno sa svojim domaćinima, 
obišao Sportski savez opštine i Muzej sporta u Apatinu.
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“MEĐU NAMA”
emocija i lepa reč

Autor: Jelena Kosanović

Poznati apatinski i jedan od najistaknutijih savremenih 
srpskih pesnika i književnih kritičara, Zoran M. 
Mandić, biće i ove godine član žirija koji dodeljuje 
nagradu “Meša Selimović” za najbolju knjigu u 2016. 
godini. Ova nagrada koja nosi ime velikog pisca, 
osnovana je 1988. godine i sada se dodeljuje 29. put, 
a dodeljuje je beogradska Kompanija Novosti AD.

Za nagradu ravnopravno konkurišu sve knjige naših 
živih pisaca prvi put objavljene 2016. godine na 
srpskom jeziku, iz svih oblasti književnosti (roman, 
knjige pripovedaka i pesama, eseji, drame, putopisi). 
Antologije, sabrana, odabrana ili izabrana dela kao 
jedan naslov ne mogu konkurisati, osim nove knjige 
u okviru tih dela.  

Objavljivanje predloga članova žirija na stranicama 
beogradskog dnevnog lista “Večernje novosti” 
počeće 6. februara 2017. godine. 

Isti pisac ne može dobiti nagradu dva puta. 

Podsetićemo se da je Mandić, tokom svoje 
višedecenijske knjževne karijere, više puta biran za 
predsednika ili člana žirija najpoznatijih književnih 
nagrada u Srbiji i bivšoj Jugoslaviji: Brankova, Milan 
Rakić, Stevan Pešić, Lenkin prsten, Knjiga godine 
Društva književnika Vojvodine, Povelja Karađorđe, 
Pečat varoši sremskokarlovačke, Gospođin vir, 
Laza Lazarević, Kruna despota Stefana Lazarevića, 
Dušan Vasiljev, Miodrag Borisavljević i dr. 

Božićna čestitka:

SRETAN I RADOSTAN BOŽIĆ I BLAGOSLOVLJENU NOVU GODINU!

VROHES UND GNADENREICHES WEIHNACHTSFESST UND 
GESEGNETES NEUES JAHR!

BOLDOG KARÁCSONY ÉS ISTEN ÁLDÁST KÍVÁNOK AZ ÚJ 
ESZTENDÖBEN!

Čestitam i želim svima koji slave po Gregorianskom kalendaru.

                                                                              Jakob Pfeifer, župnik 

Поштовани и драги пријатељи!

Прва појава Богочовека Господа Нашега Исуса Христа међу 
људима, била је у витлејемској пећини приликом Његовог 
рођења. Човек човеку је ближи и разумљивији, па је зато и Бог 
постао Човек и открио му се у свој Слави Својој. На Божић 
се родио Богомладенац Исус Христос,  најлепше, најсветије 
дете и највеличанственија Личност у историји људскога рода. 
Он је сваком човеку пут истина и живот. Он свакога учи, 
саветује и привлачи, не силом, влашћу и снагом,  већ љубављу, 
скромношћу и добротом. Зато му се молимо: Господе Исусе 
Христе, Сине Божији, буди стално са нама и у нама. Немој нас 
заборавити, нити се од нас удаљавати. Немој нас напуштати, 
немој нас оставити саме у овом свету пуном злобе, пакости, 
мржње, немира, неспокојства, ратова и сваког греха. Ми 
немамо другога имена под сводом небеским, којим би се 
могли спасити. Коме другоме да се обратимо, кога да молимо, 
ко да нам помогне, у кога да се надамо? Поводом  Рождества 
Искупитеља света Господа нашега Исуса Христа – Божића, 
свештенству и верницима римокатоличке цркве у општини 
Апатин који Божић прослављају по новом грегоријанском 
календару честитам овај велики празник са радосним 
поздравом Мир Божији Христос се роди! Ваистину се роди!

Срећан Божић и благословена предстојећа 2017. година 
                                         
                                                   Протонамесник Драган Штевић,
                                                настојатељ светоапостолског храма

22.12.2016.

Zoran M. Mandić ponovo 
u žiriju za nagradu 

Meša Selimović

Божићна честитка 
свештенству и грађанима 

Општине Апатин који 
Божић прослављају по 

грегоријанском календару. 



Autor: Jelena Kosanović

Biljana Benić, predsednica apatinskog Društva za borbu 
protiv raka, dobila je prvu nagradu na konkursu u kate-
goriji „Najbolja priča o putovanju po Srbiji“. Njena priča 
štampana je u zbirci priča „Suveniri iz duše“, u izdanju 
„Snaga prijateljstva-Amity“. Priča naše sugrađanke objavlje-
na je na sajtu „Penzin“, a posvećena je Dušanu Tišmi, 
dugogodišnjem volonteru društva, koji je izgubio dugo-
trajnu bitku sa opakom bolešću.

Autor: Jelena Kosanović 

Đački parlament gimnazije ,,Nikola Tesla’’ Apatin, pod 
pokroviteljstvom Kancelarije za mlade opštine Apa-
tin, organizovali su 2. finalno takmičenje za najbolju 
srednjoškolsku dramsku improvizaciju pod nazivom ,,Ja 
bih to ovako’’.
Festival dramske improvizacije održan je u Kulturnom 
centru Apatin. Odgovorno lice za projekat je Jelena 
Đurkov, predsednik đačkog parlamenta, inače učenica 
četvrtog razreda gimnazije ,,Nikola Tesla’’, dok je Mirjana 
Ćalić, profesor književnosti u gimnaziji koordinator pro-
jekta.
U dramskom improvizovanju takmičile su se sred-
nje škole sa teritorije AP Vojvodine. Selektor Nikola 
Dobrijević odabrao je šest najboljih koje su se našle u 
finalu, i to iz Vrbasa, Bačke Topole, Odžaka, Novog Sada 
i dve škole iz Apatina.
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Apatinka Biljana Benić osvojila prvu 
nagradu za najbolju priču o putovanju 

po Srbiji

Uspešno završeno takmičenje za 
najbolju srednjoškolsku dramsku 

improvizaciju. Odžačani odneli prvo 
mesto i vaučer u vrednosti od 30.000 

dinara.

Žiri, u sastavu Milan Vejinović, Minja Peković i Dimitrije 
Dinić, glumci subotičkog pozorišta, nisu imali ni malo lak 
zadatak.
Treće mesto je zauzela gimnazija ,,Svetozar Marković’’ iz 
Novog Sada, drugo gimnazija i ekonomska škola ,,Dositej 
Obradović’’ iz Bačke Topole, dok je prvu nagradu i vaučer 
u iznosu od 30.000 dinara uzela gimnazija i ekonom-
ska škola ,,Jovan Jovanović Zmaj’’ iz Odžaka. Nagrade je 
uručio vršilac dužnosti direktora Opštinskog kulturnog 
centra Apatin, Danijel Ajduk.

Autor: Miodrag Baćanov 

U prepunoj Sali apatinskog Doma kulture je izvedena 
predstava „Generalna proba Nušića“. Predstava u režiji  
Miljana Prljete koji je i glumio zajedno sa Sandrom Spa-
sovski  i Bojanom Tušup je izazvala puno smeha i aplauza 
prisutne publike. „Generalna proba Nušića“ je urnebesna 
komedija u kojoj troje glumaca tumače dva i po umetni-
ka koji se hrabro hvataju u koštac sa Nušićevim delima i 
likovima. Priča prati reditelja, prezaduženog, neurotičnog 
kockara koji dobija nezahvalnu ponudu. Nagomilani kockars-
ki dugovi će mu biti otpisani ukoliko napravi predstavu 
od nekoliko Nušićevih dela u kojoj će glavnu ulogu igrati 
mlađahna glumica, kćerka kontraverznog biznismena i 
vlasnika lanca kladionica kome je reditelj dužan. Posao 
je prihvatio jer nema izbora.“ Predstava govori o životu 
pozorišta danas u Srbiji i glumcima koji rade u njima. U ovoj 
predstavi publika ima priliku da vidi delove najpoznatijih 
scena iz Nušićevih komada, pa je ona i svojevrsni omaž 
našem najboljem komediografu. Namenjena je svima koji 
vole teatar, dobar i kvalitetan smeh i pre svega dela  Branisla-
va Nušića, istakao je režiser Miljan Prljeta.

„Generalna proba Nušića“ 
oduševila Apatince



Autor: Miodrag Baćanov

Autor: Miodrag Baćanov

Pod umetničkim imenom Kareli, krajem pedesetih godi-
na je bio jedna od najpopularnijih ličnosti tadašnje Jugo-
slavije. Gde god se pojavio sa svojom družinom, izazivao 
je čudjenje i divljenje. To što je on mogao, nije mogao 
svako – odnosno, nije mogao niko. A mogao je da pojede 
sve što mu dopadne šaka, ili što narod kaže: Od igle do 
lokomotive”. Ostao je do danas neprevazidjen medicinski 
fenomen. - Svemu je kriva želudačna kiselina u mom or-
ganizmu, koja je bila toliko jaka da me je dovodila do lu-
dila. Lekari su pokušavali na sve načine da mi pomognu. 
Stavljali su mi u usta sondu za ispitivanje , ali je od nje 
ostajao samo patrljak.Jednom od silne muke mahinalno 
progutam šaku peska i odmah mi bi lakše. probam sa 
šljunkom - isto. I tako je počelo, kaže Branko. Pročuo se 
Branko širom tadašnje Jugoslavije. Gutao je sve i svašta, a 
ljudi dolazili na njegove predstave i čudom se čudili. Bio 
je pedesetih jedna  od najpopularnijih ličnosti u državi. 
Uz popularnost išle i velike pare, koje se u Brankovim ru-
kama nisu dugo zadržavale. Delio je i čašćavao šakom i 
kapom.  U seriji Želimira Žilnika “Vruće plate” koja je sredi-
nom osamdesetih prikazivana na televiziji, Branko Crno-
gorac je glumio sebe, iz doba velikog Karelija. Od onog 
što je pojeo u periodu od 1956. do 1961. godine komotno 
bi se mogla snabdeti omanja prodavnica mešovite robe. 
Čega sve tu nema: 2500 sijalica, 1200 viljuški, 2000 kašika, 
2600 tanjira, 27 kilograma raznih eksera, 5600 gramofon-
skih ploča i jedan bicikl. Navalio i na most u Nišu, ali ga na 
vreme zaustavili. Kareli danas živi u Apatinu i ima 84 go-
dine. Nekad je on jeo gvoždje, sad gvoždje jede njega. Već 
pri kraju”karijere” kiselina postala sve slabija, pa je u nje-
govom stomaku ostalo ponešto od progutanih stvari. A, 
lekari rekli da ne sme da se operiše. I sad mu zadaje velike 
probleme.- Samo jedan pojas koji košta oko 15.000 di-
nara bi rešio sve moje probleme. Ja to sa mojom malom 
penzijom sebi ne mogu da priuštim.  Ja sam pomagao 
mnogima, nadam se da sad ima neko ko može meni da 
pomogne, jada se Kareli, nekad čudo od čoveka dvade-
setog veka.
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Muke velikog Karelija

NEKAD JEO GVOŽDJE, 
SAD GVOŽDJE JEDE NJEGA

22.12.2016.
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Autor: Rajko Bošković

Opštinsko veće opštine Apatin usvojilo je predlog Pravil-
nika o kategorizaciji sportova i sportskih organizacija u 
opštini Apatin na osnovu kojih će sportski klubovi konkuri-
sati kod lokalne samouprave za finansiranje iz budžeta.

Zamenica predsednika opštine Apatin Dubravka Korać je 
na poslednjoj sednici Opštinskog veća istakla da je Pravil-
nik o kategorizaciji sporta donet u skladu sa novim zako-
nom o sportu koji nam omogućava da kvalitetno uradimo 
bodovanje klubova, tj. finansiranje koje će se vršiti na os-
novu Konkursa.

“Sportovi su svrstani u kategorije prema značaju u opštini, 
tradiciji, masovnosti i perspektivi, odnosno mogućnosti 
da se u tim sportovima postignu određeni rezultati koji 
bi bili zadovoljavajući. Kategorizacija je rađena na osn-
ovu dve stvari: nacionalne (državne) kategorizacije i naše 
(lokalne) predikcije u koje sportove bi bilo pametno ula-
gati na osnovu dosadašnjih rezultata i tradicije klubova.” 
- rekla je Dubravka Korać.

Ona je kao primer izdvojila šah kao prvu kategoriju na lo-
kalu, u odnosu na državu u kojoj je u drugoj kategoriji, jer 
trenutno Apatin ima prvakinju Srbije u šahu do 18 godina.

Pravilnik o kategorizaciji sportskih klubova vršen je po 
ugledu na opštinu Senta koja je, po rečima Koraćeve, 
najbolji važeći u Vojvodini, a svakako je urađen po pre-
poruci Ministarstva omladine i sporta. Dodala je da su 
kriterijumi rang takmičenja, postignuti rezultati, broj 
takmičara, broj angažovanih sportskih stručnjaka, uslovi 
rada, status sporta na međunarodnom planu i tradicija i 
postojanje kluba.

Prema  novom pravilniku o kategorizaciji, sportovi u 
opštini Apatin su razvrstani u četiri kategorije. U prvu kate-
goriji prema ovom pravilniku spadaju atletika, kajak-kanu, 
košarka, kuglanje, odbojka, rukomet, sport osoba sa in-
validitetom, fudbal, šah i školski sport. U drugoj kategoriji 
se nalaze plivanje, biciklizam, streljaštvo, tenis, boks, ka-
rate, kik-boks i stoni tenis, dok treću kategoriju čine ai-
kido, bodi-bilding, pikado, rekretivni sport, radnički sport , 
sportski ribolov, sport za sve , tradicionalni sportovi, tri-
atlon i fitnes.

Zbog svoje masovnosti, tradicije i potencijala, u četvrtoj kat-
egoriji se nalaze sportovi od posebnog značaja za opštinu 
Apatin a to su fudbal, rukomet, košarka i kajak-kanu.

Kategorizacija se radi za sportske organizacije koji se nala-
ze u sistemu sportova i to: olimpijske i neolimpijske grane 
sporta, čiji granski savezi moraju biti članovi Olimpijskog 
komiteta i Sportskog saveza Srbije, obuhvaćeni pravil-
nikom o sportskim granam i od interesa za Srbiju o opšteg 
interesa u sportu.

NOVI PRAVILNIK O KATEGORIZACIJI SPORTA I SPORTSKIH KLUBOVA,
 FINANSIRANJE SAMO PUTEM KONKURSA

22.12.2016.

Kako bi stekle pravo na finansiranje iz budžeta opštine 
Apatin , namenjenog za redovne programe finansiranja-
dotacija,  sportske organizacije moraju biti kategorisane, 
moraju biti članovi Sportskog saveza opštine Apatin i 
moraju imati plan i program rada.

Kategorizacija će biti ponavljana svake godine , u rokovima 
propisanim Zakonom o sportu i biće izražena u bodovima, 
gde maksimalan broj bodova za svaku sportsku orga-
nizaciju iznosi 185. Ukupan broj bodova koji dobiju sportske 
organizacije se dele sa iznosom odobrenih ili planiranih 
budžetski sredstava za dotacije na osnovu čega se dobija 
vrednost jednog boda. On se nakon toga množi sa bro-
jem dobijenih bodova nakon čega se sredstva odobravaju 
sportskoj organizaciji.

Osnovni kriterijumi kategorizacije i maksimum bodova koji 
se mogu dodeliti sportskim klubovima u opštini Apatin:

Plan i program rada za narednu godinu - obavezan ali 
se ne boduje

Rang takmičenja - 30 bodova
Postignuti rezultati u protekloj godini - 45 bodova
Broj takmičara u klubu - 30 bodova
Broj angažovanih sportskih stručnjaka - 10 bodova
Uslovi rada - 30 bodova
Opštinska kategorizacija sportova - 20 bodova
Status sporta na nacionalnom i međunarodnom planu - 
10 bodova
Tradicija i godine postojanja kluba - 10 bodova

Sve sportske organizacije moraju ispuniti osnovne uslove 
konkurisanja i dostaviti: kopiju rešenja o upisu u registar, 
kopiju članstva u granskom savezu, kopiju odluke o licu za 
zastupanje, kopiju rešenja o tekućem računu i ovlašćenim 
licima za potpisivanje finansijskih dokumenta te dokaz da 
račun nije blokiran u toku konkursa.

Odluku o kategorizacije sportske organizacije donosi 
komisija, koja dodatno pribavlja mišljenje Sportskog save-
za opštine Apatin nakon čega ga upućuje Opštinskom 
veću na odlučivanje. Novi pravilnik o kategorizaciji se 
primenjuje od 1. januara 2017. godine.



Autor: Rajko Bošković

Početkom oktobra na adresu Pokrajinskog sekretarijata 
za sport i omladinu stigao je zahtev za inspekcijski nad-
zor nad radom Sportskog saveza opštine Apatin. Zahtev 
je prosledio bivši predsednik Sportskog saveza Petar 
Bursać.

Kao razlog za pokretanje inspekcijskog nazora navedeno 
je nelegalno održavanje Vanredne skupštine Sportskog 
saveza opštine Apatin 23. septembra kao i nezakonita 
smena predsednika Sportskog saveza opštine Apatin.

Nakon uvida u dokumentaciju i sprovedenog inspekci-
jskog nadzora potvrđeno je da su Vanredna skupština 
Sporstkog saveza opštine Apatin i smena predsednika 
obaveljeni legalno i zakonito, te je prijava podneta od 
strane Petra Bursaća neosnovana.

Inspekcijski nadzor obavljen je 30. novembra pregledom 
dostavljene dokumentacije: Kopije Statuta Sportskog 
saveza opštine Apatin, kopije poziva za održavanje 
Vanredne skupštine Sportskog saveza opštine Apa-
tin održane 23. septembra, zapisnik sa sednice pome-
nute skupštine, Poslovnika o radu skupštine Sportskog 
saveza opštine Apatin i kopije rešenja APR o zastupanju 
Sportskog saveza opštine Apatin. 

Zapisnik o vanrednom inspekcijskom nadzoru dostavljen 
je Sportskom savezu naše opštine a sam proces obavio 
je dr Milorad Dokmanac, Pokrajinski sportski inspektor 
Pokrajinskog sekretarijata za sport i omladinu.
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POTVRĐENO! 
Smena Bursaća i Vanredna skupština 

Sportskog saveza u skladu sa zakonomna

Sportski savez opštine Apatin 
organizuje zimski turnir

 u malom fudbalu

22.12.2016.

Autor: Rajko Bošković

Turnir u malom fudbalu pod nazivom Apatin 2016 biće 
održan ove zime u periodu od 26. decembra 2016. godine 
i trajaće najkasnije do 15. januara 2017. godine, u zavis-
nosti od broja prijavljenih ekipa. Turnir će se igrati u hali 
Osnovne škole Žarko Zrenjanin a organizator je Sportski 
savez opštine Apatin.

Takmičarski deo biće podeljen u četiri grupe, odnosno uz-
rasne kategorije:

Mlađi pioniri (2002/2003. godište), pioniri (2000/2001. 
godište), seniori i veterani (1981. godište i stariji).

Kotizacije će iznositi 5000 za mlađe pionire i pionire, 4000 
za veterane i 10000 dinara za seniore. 

Najbolja seniorska ekipa dobiće nagradu u iznosu 
100000 dinara, drugoplasiranom će pripasti 50000, a 
trećeplasiranom timu 30000 dinara. Najbolja ekipa u vet-
eranskoj konkurenciji dobiće poklon vaučer u iznosu 6000 
dinara, dok su za mlađe pionire i pionire obezbeđeni pe-
hari, medalje i fudbalske lopte.

Prijave i uplate za turnir mogu se izvršiti do 23. decembra, 
na žiro račun 355-1039500-81, a više informacija možete 
dobiti na brojeve telefona 025/780-251 i 064/961-72-02.
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Ultramaraton Apatin-Osijek: 
Trijumf sporta i prijateljstva

Autor: Rajko Bošković

Atletski klub Apatin i Udruga Zdravo trčanje iz Osijeka zajedničkim 
snagama uspeli su drugu godinu zaredom da na najvišem nivou i 
bez problema, uz puno pozitivne energije organizuju 2. međunarodni 
prekogranični ultramaraton Apatin-Osijek.

Izuzetno hladan nedeljni dan i temperatura ispod nula stepeni, nije 
omela trkače iz Turske, Bosne i Hercegovine, Mađarske, Hrvatske i 
Srbije da pozitivnom energijom savladaju deonicu od 50 kilometara. 
Trka je startovala u apatinskoj banji Junaković gde je pre samog starta 
održana ceremonija otvaranja uz intoniranje himni Republike Srbije i 
Republike Hrvatske. Trkačima su se obratili predsednici AK Apatin i 
Udruge Zdravo trčanje, Goran Čegar i Elvir Rakipović, a manifestaciju 
je zvanično otvorio predsednik Opštine Apatin Radivoj Sekulić.
U muškoj pojedinačnoj konkurenciji, sveukupni pobednik ultramara-
tona bio je Dejan Radanac iz Slavonskog Broda, koji je stazu od 50 
kilometara pretrčao za 3 sata 19 minuta 20 sekundi, drugo mesto za-
uzeo je Ante Živković iz Metkovića sa rezultatom 3 sata 24 minuta i 46 
sekundi, dok je trećeplasirani Edvard Halas iz Subotice sa 3 sata 34 
minuta i 56 sekundi.

U ženskoj konkurenciji prvo mesto podelile su Biljana Bursać članica 
AK Crvena zvezda Beograd i Tijana Kabić iz Sombora sa rezultatom 
4 sata 6 minuta i 40 sekundi, treće mesto osvojila je Tanja Stojanovski, 
članica AK Apatin sa rezultatom 4 sata 48 minuta i 19 sekundi.
U konkurenciji štafeta sa tri izmene ubedljivu pobedu odnela je ekipa 
AK Apatin - Škola trčanja Novi Sad u sastavu Miroslav Pešić, Đuro Bor-
belj i Filip Demić sa rezultatom 3 sata i 23 minuta, ispred ekipe MŠC 
Ada (Bojan Jocić, Siniša Stojanović, Arnold Berente) 3 sata 41 minut 10 
sekundi i treće ekipe Ran Kroacia (Ante Živković, Maja Urban, Helena 
Gleđa) 3 sata 46 minuta i 21 sekunda.

U konkurenciji štafeta sa dve izmene pobedila je ekipa u sastavu Davor 
Blažević (Osijek) i Slaven Kožić (Đakovo) sa rezultatom 3 sata 37 minu-
ta i 52 sekunde, ispred ekipe iz Bačkog Jarka (Zoran Tankosić, Zoran 
Marković) 3 sata 40 minuta i 20 sekundi, i Elitnog tima (Edvard Halas-
Subotica, Tihamer Sirak-AK Apatin) 3 sata 42 minuta i 50 sekundi.
Nakon ulaska trkača u cilj u Osijeku je u sali Hrvatske elektroprivrede 
upriličena je ceremonija proglašenja pobednika, medalje, pehare i 
robne nagrade podelili su Dragan Popović, predsednik Sportskog 
saveza Opštine Apatin, sportski direktor AK Apatin Slavko Jerković i 
predsednik Udruge zdravo trčanje Elvir Rakipović.
U pojedinačnoj konkureciji nastupilo je 50 trkača, u štafetama sa tri 
izmene nastupilo je 25 ekipa, dok je štafetama sa dve izmene nastu-
pilo 12 ekipa, čime je oboren rekord po broju učesnika u odnosu na 
prvo izdanje.

Veliku podršku trkačima celom deonicom pružali su volonteri Crvenog 
krsta iz Osijeka i Apatina koji su bili na nivou zadatka. Tehnički organi-
zatori manifestacije bili su Atletski klub Apatin, Udruga zdravo trčanje 

22.12.2016.

Osijek, a podršku su pružili Opština Apatin, MUP Srbije i Hrvatske, Grad 
Osijek, Sportski savez Opštine Apatin, Crveni krst Apatin i Osijek, Aero-
drom Osijek, kompanije Pointers Osijek, Gaz Osijek, Ferivi sport Osijek 
i Kanaan Osijek.

Autor: Rajko Bošković

Košarkaški klub Dunava iz Apatina je u okviru 12. kola Prve 
muške regionalne lige - grupa “Sever” gostovao u Pančevu i 
savladao domaći Kris Kros rezultatom 61:47 (19:16, 19:13, 17:9, 
6:9). 

Bez Ljubomira Miljanića i Nebojše Smiljanića gosti su odigrali 
atomsku odbranu, i rešili meč u svoju korist. Do ovog kola jedini 
neporaženi tim Akademik iz Srbobrana izgubio je pred svojim 
navijačima od ekipe Vrbasa rezultatom 80:78 pa će tako nared-
nog petka u Apatinu u duelu najbolje odbrane u ligi (KK Dunav) 
i najboljeg ligaškog napada (KK Akademik) biti odlučen jesen-
jeg prvak Prve muške regionalne lige - grupa “Sever”.
Meč se igra u hali OŠ Žarko Zrenjanin i počinje u 19 sati.

Autor: Miodrag Bacanov

Stručna organizacija fudbalskih sudija opštinskog fudbalskog 
saveza je održala tradicionalno „Sudijsko veče“, godišnji sus-
ret na kojem se sumiraju rezultati rada u godini na izmaku. Uz 
prisustvo skoro svih članova organizacije i gostiju iz  Sombora, 
Bačke Palanke, Kule i Odžaka proglašeni su najbolji pojedinci, 
primljeni novi članovi i uručene diplome i zahvalnice zaslužnim 
fudbalskim radnicima. Najbolji sudija je Djuro Dubaić iz Apatina 
koji sudi utakmice Prve futsal lige Srbije. Za najperspektivnijeg 
sudiju je proglašena jedna dama- Viktorija Nikolić iz Sonte. Novi 
članovi organizacije su Danijel Petrović, Vanja Rakić i Aleksandar 
Pilipović. Za republičkog sudiju su imenovani kandidati Nikola 
Čugalj i Nemanja Mudrinić. Milan Mitić-Mitara (65) se oprostio 
od aktivnog sudjenja a za svoj dosadašnji rad dobio zahvalnicu 
i prigodan poklon. – Drago mi je zbog ovako velikog odziva 
fudbalskih radnika, čestitam svim nagradjenima i svima za-
jedno želim još uspešniju sezonu na fudbalskim terenima 2017.
godine, istakao je predsednik organizacije Aleksandar Katalinić.

Dunav doktorirao odbranu, 
sledi derbi sezone!

Održano tradicionalno godišnje 
druženje fudbalskih sudija
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